
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 15. januar 2024

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Samrådsspørgsmål W
Vil ministeren redegøre for, hvorfor der stadig importeres oliespildevand fra Norge, når 
ministeren før jul indkaldte til pressemøde med budskabet om, at ”Importen med norsk 
spildevand stopper. Og det stopper fra og med i går”? Vil ministeren herunder redegøre 
for, at ministeren tilsyneladende har fejlinformeret offentligheden med hensyn til omfanget 
af genoptagelse af vurderinger af importtilladelser? Vil ministeren derudover redegøre for, 
om al nuværende import af spildevand først og fremmest er vurderet med baggrund i 
et ønske om at passe på dansk havmiljø, og redegøre for, om ingen af de nuværende 
importtilladelser kunne trækkes tilbage med baggrund i de nye administrationsgrundlag? 
Der henvises til artiklen ”Miljøminister trak to importtilladelser tilbage: Men import af 
oliespildevand fra Norge fortsætter”, dr.dk, den 15. januar 2024.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sascha Faxe (ALT) og Søren Egge Rasmussen 
(EL).

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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